
Ungdomsarbejdet og fremtiden

Ungdomsarbejdet er jo fundamentet for, at vi også i fremtiden har sejlere i Danmark.

Der blev med projektet ”Sejlsport til tiden” lavet et fantastisk stykke arbejde, som ganske målrettet
kom med en opskrift på, hvordan DS og medlemsklubberne kunne styrke breddearbejdet med
ungdommen.

Dette projekt forløber i det store og hele jævnfør den fastlagte strategi, og bestyrelsen følger
løbende de igangværende aktiviteter, ligesom breddekonsulenterne opfanger nye signaler via
klubbesøg og projekter.

Vi skal have hele konceptet til serviceeftersyn, så vi får det opdateret.
Samtidig skal vi i gang med at opdatere strategien og det skal ske i samarbejde med brugerne og
vores breddekonsulenter. Overordnet må jeg sige, at medlemsklubberne og DS gør et rigtig godt
stykke arbejde med ungdommen. Her er vi som alle ved i den meget gunstige situation, at
sejlunionen har en fantastisk samarbejdspartner i TORM.

Vi har naturligvis en udfordring i at tiltrække den frivillige arbejdskraft der er nødvendig, ligesom
der også på dette område begynder at komme et pres fra stadig flere trænere og andre om en form
for aflønning.

Personligt tror jeg, at klubberne fremover i stigende grad bliver nødt til at efterkomme ønsket om
aflønning, hvis vi skal kunne rekrutere/bibeholde kvalificerede hjælpere. Det drejer sig ikke kun om
trænere, men også andre personer i klubben, hvor ungdommens krav til en fritidsaktivitet ikke kun
drejer sig om idrætten, men også den omgrænsende sociale struktur.

Vi er jo i konkurrence med andre idrætsgrene om at tiltrække de unge mennesker, og indenfor de
større alternativer – fodbold, håndbold, badminton og lign. - er der allerede aflønning.

Så der ligger altså en opgave i at opdatere vores velfungerende projekt ”Sejlsport til tiden”.


